
 
 

 
 

Αθήνα, 27 Μαρτίου 2025 
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

Θέμα: «Αποκλεισμός κοινωνικών παροχών και επαναφοράς 13ου - 

14ου μισθού από το Γραφείο Προϋπολογισμού του Κράτους» 

               

Στην πρόσφατη τριμηνιαία έκθεση του Γραφείου Προϋπολογισμού του Κράτους 

στη Βουλή και στις δηλώσεις του επικεφαλής του, καθηγητή Ιωάννη Τσουκαλά, 

διατυπώθηκε ρητά η αντίθεση στην επαναφορά του 13ου και 14ου μισθού, με το 

επιχείρημα ότι «τέτοιες παρεμβάσεις μας ξαναβάζουν στη διαδικασία που μας 

έβαλε στην κρίση». Παράλληλα, διασαφηνίστηκε ότι η λεγόμενη «ρήτρα 

διαφυγής» αφορά αποκλειστικά τις αμυντικές δαπάνες και όχι παροχές προς 

εργαζόμενους, συνταξιούχους ή ευάλωτες κοινωνικές ομάδες. 

Ωστόσο, την ίδια στιγμή, το ίδιο Γραφείο καταγράφει: 

 

 Υπέρβαση φορολογικών εσόδων κατά 2 δισ. ευρώ το 2024, 

 Ρυθμό ανάπτυξης υπερδιπλάσιο της Ευρωζώνης (2,3%), 

 Μείωση της ανεργίας και αύξηση της απασχόλησης, 

 Ενίσχυση της εισπρακτικής ικανότητας του κράτους και μείωση του 

Κενού Είσπραξης στο ιστορικά χαμηλό 0,8%. 

 

Η δημόσια συζήτηση που διαμορφώνεται από τέτοιες δηλώσεις οδηγεί σε εύλογα 

ερωτήματα για τη στρατηγική κατεύθυνση της οικονομικής πολιτικής της χώρας: 

προτάσσεται η δημοσιονομική «ορθοδοξία» και η ικανοποίηση των οίκων 

αξιολόγησης έναντι της κοινωνικής συνοχής και της αξιοπρεπούς διαβίωσης των 

πολιτών; 

 

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Θεωρείτε ότι η επαναφορά του 13ου και 14ου μισθού συνιστά απειλή για τη 

δημοσιονομική σταθερότητα της χώρας; 

 

2. Γιατί ο δημοσιονομικός χώρος που δημιουργείται από την υπέρβαση εσόδων και την 

ανάπτυξη δεν αξιοποιείται για την ενίσχυση του διαθέσιμου εισοδήματος των 

εργαζομένων και συνταξιούχων; 
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3. Εξετάζει η κυβέρνηση εναλλακτικά σενάρια άσκησης κοινωνικής πολιτικής πέραν 

των οριζόντιων φοροελαφρύνσεων, ειδικά για χαμηλά και μεσαία εισοδήματα; 

 

4. Υπάρχει πρόθεση να επανεξεταστεί το πλαίσιο της ρήτρας διαφυγής, ώστε να 

καλύπτει και επείγουσες κοινωνικές ανάγκες και όχι μόνο στρατιωτικές δαπάνες; 

 

5. Πώς απαντά η κυβέρνηση στο επιχείρημα ότι η υπεραποδοτικότητα των δημοσίων 

εσόδων πρέπει να επιστρέφει στην κοινωνία και όχι να παραμένει σε λογιστικά 

πλεονάσματα που δεν αντανακλούν τις πραγματικές ανάγκες των πολιτών; 
 

 

 

 
 

Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
 

Γεώργιος Μανούσος 

Β2 Δυτικού Τομέα Αθηνών 
 

 




